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Per una universitat segura: Planificació i #ExàmensSegurs 

 
El context d’excepcionalitat resultant de la pandèmia de la COVID-19 ha derivat en un              
primer semestre incert i amb una gestió de la situació per part de la Universitat Autònoma                
de Barcelona insuficient i plena d’irregularitats. Ja iniciada l’època d’exàmens, la incertesa i             
el malestar de les estudiants generat al llarg del trimestre, s’ha evidenciat encara més. 
 
És necessari destacar que la gestió d’aquesta universitat ha obviat el gran ventall de              
situacions complexes amb les que vivim les estudiants, des de situacions familiars i la              
conciliació acadèmica i laboral, fins a situacions de confinament per raó sanitària o             
territorial, i totes les complicacions que això comporta. A més a més, cal afegir que no hi ha                  
hagut una resposta coherent i coordinada per aquesta mutiplicitat de situacions per part de              
l’Autònoma, fet que ha recaigut en una gestió particular del professorat, motiu pel qual no               
s’ha garantit en la seva totalitat la cobertura d’una docència i una avaluació             
adequades i de qualitat. Així doncs, l’abast i gravetat de la situació actual posa de manifest                
la necessitat de l’existència d’un protocol específic i clar que vinculi a tots els docents i que                 
garanteixi unes mesures bàsiques per les estudiants que el seu curs acadèmic puguin             
trobar-se afectat per la pandèmia.  
 
A partir d’aquí, volem remarcar la incertesa constant a la qual ens hem vist abocades a                
causa de la manca de previsió i planificació, així com també la incoherència de prioritzar la                
“integritat” de les avaluacions, mentre es descuida reforçar l’aprenentatge, és a dir, la             
docència al transcurs de les classes. Volem posar de manifest que les vostres exigències              
discorden profundament amb tot allò ofert durant el transcurs del semestre; cal tenir present,              
que com a estudiants sempre hem apostat per la presencialitat segura, sent conscients             
de la necessitat d’aplicar mesures de seguretat i higiene per tal de fer-la possible.  
 
L’educació és un dret i ha de ser una prioritat en moments de dificultat. Les               
universitats han de vetllar perquè aquest no es vulneri i treballar incansablement per oferir              
una docència de qualitat dins del context actual. La presencialitat segura implica la garantia              
de compliment de les mesures de seguretat, tals com la distància a les aules, l’ús del gel                 
hidroalcohòlic per la desinfecció i l’ús obligatori de mascaretes a les aules. També exigeix la               
desinfecció a l’inici de cada classe, així com l’habilitació d’espais amplis on realitzar-les i la               
purificació de l’aire, sent conscients que durant l’hivern la ventilació de manera natural no és               
possible. Cal assegurar PCRs suficients per a professorat i estudiants, així com una             
reducció de ràtios i un augment de desdoblaments, mesura per la qual és indispensable              
més professorat. En la mateixa línia, requerim les biblioteques obertes, amb protocols de             
seguretat i higiene, que permetin l’accés a ordinadors i a la xarxa per a tot l’estudiantat.                
També implica la garantia de seguretat en l’accés a la universitat com a tal, per això és                 
necessari un augment de la freqüència del transport públic, així com l’habilitació d’ordres de              
circulació. La presencialitat segura, en definitiva, pretén garantir que tothom pugui           
seguir les classes amb les millors condicions possibles. 
 
El fet que aquesta no hagi pogut ser establerta durant els últims mesos evidencia la gran                
contradicció que suposa ara realitzar aquesta excepció per les avaluacions, en un            
moment on la situació de pandèmia s’ha accentuat i la docència al llarg del semestre s’ha                
realitzat virtualment.  



 
La Coordinadora d’Assemblees de Facultat de l’Autònoma, fruit de la insatisfacció generada            
per una gestió mancada completament de congruència i de cobertura respecte les diverses             
realitats del seu alumnat, us trasllada el següent, fent ressò de la veu de les estudiants:                
demanem coherència per tal que s’apliqui el mateix criteri a l’avaluació que a la docència,               
és a dir, avaluació virtual al gener. Demanem proporcionalitat en el sistema d’avaluació,             
basant-se en els criteris ja establerts, tot i que aquesta passi a ser virtual. Demanem que es                 
facilitin i s’ofereixin totes aquelles eines perquè les persones afectades per la            
pandèmia puguin realitzar les avaluacions i no hagin de renunciar al curs a causa              
d’aquesta. 
 
 
 
 
 


